

Title (en)

RECOVERY OF SILVER AND GOLD FROM ORES AND CONCENTRATES.

Title (de)

GEWINNUNG VON SILBER UND GOLD AUS ERZEN UND KONZENTRATEN.

Title (fr)

RECUPERATION D'ARGENT ET D'OR A PARTIR DE MINERAIS ET DE CONCENTRES.

Publication

**EP 0115500 A1 19840815 (EN)**

Application

**EP 83902420 A 19830802**

Priority

- AU PF522682 A 19820805
- AU PF722482 A 19821210

Abstract (en)

[origin: WO8400563A1] Process for the dissolution of silver and gold from ores and concentrates in a strong chloride solution where the Eh is maintained above a value of 750 m.v. and preferably above a value of 850 m.v. This process may include the additional step of removing excess chlorine from solution by blowing the solution with air and conducting the air and chlorine gas to another vessel where the chlorine is reacted with fresh incoming ore or concentrate. Subsequently the substantially chlorine free solution is contacted with a solid reductant to produce silver or gold precipitate. The above process is particularly suitable for operation in an electrochemical diaphragm cell.

Abstract (fr)

Procédé de dissolution d'argent et d'or à partir de minéraux et de concentrés dans une solution à teneur élevée en chlorure où le Eh est maintenu en dessus de la valeur de 750 m.v. et de préférence en dessus d'une valeur de 850 m.v. Ce procédé peut comprendre l'étape supplémentaire consistant à extraire l'excédent de chlore de la solution en insufflant de l'air dans la solution et en conduisant l'air et le gaz de chlore dans un autre récipient où le chlore réagit avec du minerai ou du concentré frais. On met ensuite en contact la solution exempte de chlore avec un agent réducteur solide pour produire un précipité d'argent ou d'or. Le procédé ci-décris convient particulièrement à l'utilisation dans une cellule électrochimique à diaphragme.

IPC 1-7

**C22B 11/06; C22B 11/04; C25C 5/02**

IPC 8 full level

**C22B 11/06** (2006.01); **C25C 1/20** (2006.01); **C22B 11/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

**C22B 11/04** (2013.01); **C22B 11/06** (2013.01)

Cited by

RU2476610C2; RU2655413C2; RU2655413C9; WO2014033548A2

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8400563 A1 19840216**; EP 0115500 A1 19840815; EP 0115500 A4 19841123; FI 841328 A0 19840403; FI 841328 A 19840403; IT 1228590 B 19910624; IT 8348784 A0 19830729; JP S59501370 A 19840802; NZ 205153 A 19850830; PH 19799 A 19860702; ZW 17483 A1 19831026

DOCDB simple family (application)

**AU 8300098 W 19830802**; EP 83902420 A 19830802; FI 841328 A 19840403; IT 4878483 A 19830729; JP 50255183 A 19830802; NZ 20515383 A 19830804; PH 29340 A 19830802; ZW 17483 A 19830729